
Zápis 
 
z  5. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne 22. dubna  2008 
 
Přítomno dle prezenční listiny: 21 
 
Hosté: doc. Ing. Tomáš Bartovský, CSc., doc. Ing. Josef Koubek, CSc.,  doc.Ing. Milan 
Pospíšil, CSc.,  doc. Ing. Vratislav Flemr, CSc. 
 
Úvodem  předsedkyně AS  předložila program jednání, který senát schválil. 
 
Program: 
l.  Nové znění  stipendijního řádu 
2. Návrh změny organizace semestru 
3. Různé 
a) zavádění nových služeb sítě 
b) personální situace na zahraničním oddělení 
c) pravidla doplňkové činnosti 
 
Ad 1. 
Doc. Flemr, prorektor pro pedagogiku, seznámil AS s novým zněním stipendijního řádu.  
Článek 6 – Ubytovací stipendium se přiznává podle celostátní matriky studentů, která zrušila 
podmínku podle bodu 1 písm. c) a nebere v úvahu dojezdovou vzdálenost 
Článek 7 – Stravovací stipendium se nebude v příštích letech přiznávat, vzhledem 
k vyrovnání cen v menzách VŠCHT a ČVUT. V případě potřeby bude upraveno výnosem 
rektora. 
Článek 10 – Sociální stipendium již není vázáno na výši přiznaného přídavku na dítě, ale na 
to, zda rozhodný příjem rodiny nepřevyšuje 1,5 násobek životního minima. 
 
Doc. Pospíšil, prorektor pro VaV,  informoval o motivačním stipendiu pro studenty 
doktorského studijního programu, kde na základě přehledu všech aktivit studentů je sestaven 
pořadník, prvních 27 získává stipendium z nadačního fondu E. Votočka.  Vyplacené částky 
nejsou již limitovány.  
 
Senát nové znění stipendijního řádu schvaluje (21 – 0 – 0). 

 
Ad 2. 
Doc. Flemr předložil návrh na změnu organizace semestru, jedná se především o posun 
začátku akademického roku, tak aby byl v souladu s ostatními VŠ. Informoval, že ještě před 
projednáním v AS,  obdržel negativní stanovisko od děkana FCHI a petici studentů, kteří 
rovněž nesouhlasí.   Dne 15.4.2008  projednal návrh pedagogický výbor AS s doc. Flemrem a 
v delší diskusi byly projednány výhody a nevýhody nového harmonogramu školního roku, 
tak, jak je vidí pan prorektor i jednotliví členové pedagogického výboru AS. Na základě 
hlasování, které následovalo, pedagogický výbor nedoporučuje posunutí začátku školního 
roku. Doc. Flemr proto necítí dostatek podpory k uvedené změně, a nebude ji tedy dále 
navrhovat.  
Senát podpořil část návrhu týkající se posunu začátku první vyučovací hodiny na 8:30. 
 

 



Ad 3. 
a) Doc. Uhrová předložila stanovisko FCHI zpracované doc. Kmínkem k zavádění nových 
služeb sítě. Doc. Bartovský informoval o projednávání této věci v komisi pro výpočetní 
techniku a o tom, že doc. Ing. Stanislav Böhm, CSc. navrhuje výběr odpovědných pracovníků 
z ústavů, kteří by v této věci spolupracovali s VC. AS nebude vstupovat do odborné diskuse, 
chce však být informován. K tomu je potřeba stanovit variantně cíle,  k nimž budou přiřazeny 
prostředky a náklady. AS je prodiskutuje a bude se snažit některou variantu podpořit. Z tohoto 
stanoviska AS by se mělo dále odvíjet odborné řešení. Proto AS žádá doc. Böhma o 
vypracování a předložení  takového materiálu. Žádá zároveň aby byl materiál předložen 1 
týden před zasedáním senátu 
b) Byl vznesen dotaz na doc. Koubka, zda bude jmenován prorektor pro zahraniční styky a jak 
bude řešena personální situace na zahraničním oddělení. V případě nejmenování prorektora 
pro zahraniční věci je nutná úprava Statutu VŠCHT. Pan rektor sdělil, že bude v krátké době  
opět obsazeno místo vedoucího zahraničního oddělení, dále bude provedena reorganizace 
rektorátních pracovišť a úprava organizačního řádu. 
c) Doc. Bartovský sdělil, že navrhovaná změna pravidel souvisí s celkových 
hospodařením se mzdovými prostředky. Vzhledem k tomu, že odměny z doplňkové činnosti 
se nyní započítávají do náhrad za dovolené, byl zřízen „fond náhrad za dovolenou“, do 
kterého se bude odvádět 16% z doplňkové činnosti. Fond bude dělen podle fakult a případně i 
podle ústavů. 
 
 Příští zasedání 13. května 2008 ve 14:00 hod 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: K. Wildová                                                                    Za správnost: O. Valentová 


